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Vicepresedintele Asociatiei Comerciantilor Mici si Mijlocii: Limitarea numerarului

va duce la o evaziune fiscala mai mare

Limitarea numerarului va avea un efect opus celui pe care îl urmaresc guvernantii si va duce la o evaziune

fiscala mai mare, a declarat omul de afaceri Feliciu Paraschiv, vicepresedintele Asociatiei Nationale a

Comerciantilor Mici si Mijlocii din România (ANCMMR) si membru al Patronatului Întreprinderilor Mici

si Mijlocii din Vrancea.

 

"Sistemul informatic, sistemul bancar nu este pregatit pentru aceasta lege. Clientii nu sunt pregatiti. Sunt oameni în

vârsta care nu au skil-urile necesare si pregatirea necesara sa poata sa lucreze cu o aplicatie, pe un telefon mobil.

Clientii platesc, împotriva vointei lor, un comision deschizându-si un cont la banca. Comerciantii platesc un

comision suplimentar, împotriva vointei lor. Sistemul nu este sigur, pentru ca frauda bancara exista înca, primim

constant atentionari sa nu deschidem anumite mailuri, sa nu dam curs unor mailuri de phishing si asa mai departe.

Tranzactiile cu numerar sunt cele mai sigure. Sistemul vazut în acest fel este limitativ, îmi limiteaza niste drepturi:

dreptul meu de a umbla cu numerar. Ca o concluzie, din punctul meu de vedere, sistemul va creste evaziunea

fiscala, pentru ca, în loc sa cumpere oamenii cu 5.000 de lei cu numerar, cum au nevoie de exemplu, vor cumpara

cu 2.000 de lei si de restul 3.000 vor cumpara fara factura. Deci va duce la o evaziune fiscala mai mare", a afirmat

Feliciu Paraschiv în cadrul unei conferinte de presa.

 

Antreprenorul vrâncean, care conduce o companie ce are în subordine peste 400 de angajati si 17 puncte de lucru

în judet, a fost de parere ca limitarea numerarului va duce si la o aglomerare la aparatele bancilor care permit

depunere de numerar, mai ales ca numarul acestora în judet este scazut în comparatie cu cel al comerciantilor care

vor fi obligati sa depuna, în termen de zece zile, banii încasati în banca.

 

"Cred ca ar trebui sa facem o radiografie a sistemului bancar de acum câtiva ani. Noi am tras un semnal de alarma

acum patru ani când bancile au început sa nu mai lucreze cu moneda. Este un paradox, tu, banca straina, sa vii în

România si sa refuzi sa lucrezi cu moneda tarii. Este jignitor. Am tras acest semnal de alarma, nu ne-a bagat

nimeni în seama, iar astazi bancile nu mai lucreaza cu moneda. De vreun an si jumatate, bancile au început sa nu

mai lucreze nici cu bancnota. Şi-au închis ghiseele de numerar. Nu toate, dar mai mult de jumatate din banci.

Pentru depuneri, te trimit afara, la aparatele MFM, care permit depuneri de cash. Şi comerciantii mici sunt obligati

sa mearga acum la aceste aparate si sa-si depuna banii acolo. Va dati seama ce înseamna sa depui 5.000 sau 8.000

de lei, în diferite cupiuri, aparatul îti da banii înapoi pentru ca are coltul îndoit si asa mai departe. Pâna la

plafonare, ne-am descurcat. Acum, la plafonare, o sa vedem în Vrancea cam 4.000 de comercianti care trebuie sa

depuna banii la maxim zece MFM-uri care sunt în toata Vrancea. Acolo se vor înghesui cu totii, cei cu magazine

mici de alimentare, haine, pet shop-uri si tot felul de magazine", a spus Paraschiv.

 

El a sustinut ca toate costurile cu comisioanele bancilor se vor regasi în final în pretul produselor si va fi platit tot

de consumator.

 

"Domnul prim-ministru a chemat bancile la discutie pentru ca putinele banci care mai accepta numerar pe casierii

au ridicat comisioanele, lucru paradoxal. Nu e normal sa profiti de o lege ca sa ridici comisioanele. Şi

comisioanele nu sunt de neglijat. Când un client foloseste cardul la magazin, magazinele pierd între 0,7 si 1% catre

banca. Este clar ca acel cost va fi pus în pret. Pâna la urma, tot în sarcina clientului o sa cada. Când un comerciant

cumpara cu card la alt comerciant, comisionul este de 3%. Este enorm. Imaginati-va 3% pe toate tranzactiile

bancare care se fac. Este o metoda prin care se baga bani în buzunar bancilor, bani pe care, evident, comerciantul o

sa-i puna în pretul produselor. Şi atunci tot din buzunarul clientului vor veni. Este clar ca dumnealor vor sa

eradicheze evaziunea fiscala, dar nu în felul acesta. Gaseste metode optime, învata de la alte tari cum sa eradichezi

evaziunea fiscala. Nu prin metoda asta", a fost de parere antreprenorul.

page 1 / 2



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2023-11-07 10:11:48

 

Presedintele Patronatului Întreprinderilor Mici si Mijlocii din Vrancea, Ion Roman, a sustinut ca, în cazul în care

plafonul pentru numerar nu va fi ridicat, membrii patronatului pe care îl conduce vor face greva fiscala si vor

refuza sa plateasca taxele si impozitele datorate statului.

 

"Exista aceasta masura guvernamentala care ne duce la pieire. Guvernul spune ca nu mai trebuie sa lucram cu

numerarul si ne limiteaza la 1.000 de lei plati si încasari. Toti suntem bulversati si ne-am gândit sa tragem un

semnal de alarma. Trebuie ridicat de urgenta acest plafon, sa-l lase liber cum a fost. Iar daca nu gasim întelegere la

guvernanti si parlamentari pentru a schimba aceasta lege, atunci noi ne-am gândit sa declansam o greva fiscala de

la 20 ianuarie. Sa vedem ce vor face institutiile statului fara un leu de la noi. Va reamintesc ca în Vrancea sunt

circa 16.000 de agenti economici, din care circa 4.000 sunt persoane fizice si IMM. Va dati seama ce volum de

firme. Noi nu vrem sa facem planul bancilor sa-si faca ele afacerile cu noi. Nu vom plati si daca nu se rezolva

aceasta problema, vom face greva fiscala. O sa suportam penalizarile, dar sa vedem cum se descurca ei", a spus

Ion Roman.

 

Premierul Marcel Ciolacu s-a întâlnit luni cu reprezentantii Consiliului Executiv al Asociatiei Române a Bancilor.

Vineri, pe Facebook, prim-ministrul a anuntat ca în aceasta saptamâna va convoca la Guvern o întâlnire cu

specialistii din Ministerul Finantelor si BNR, dar si cu reprezentantii micilor întreprinzatori, bancilor si societatii

civile "pentru a lua o decizie pe subiectul banilor cash", mentionând ca este "intolerabil" sa se creasca "artificial"

comisioanele bancare.

 

Din luna noiembrie vor fi reduse platile cash la companii si persoane fizice, potrivit unei masuri cuprinse în

pachetul de masuri fiscal-bugetare asumat de Guvern în Parlament. Platile catre persoanele juridice se pot face în

limita unui plafon zilnic de 1.000 lei/persoana. În ceea ce priveste încasarile si platile între o persoana juridica si o

persoana fizica, plafonul zilnic este de 5.000 lei catre/de la o persoana, iar sumele în numerar aflate în casieria

persoanelor juridice nu pot depasi plafonul de 50.000 lei, la finalul unei zile. Încasarile si platile cash între doua

persoane fizice se pot face în limita unui plafon zilnic de 10.000 lei. 
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